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گروه سیاسی – جواد سازگار: »گل بود به سبزه نیز 
آراسته شد. بعد از همه اتفاقات عجیب در بنیاد شهید، کار به 
جایی رسیده که نهادی که موجودیتش را از شهدا و خانواده 
شــهدا می گیرد، با کمال وقاحت و بی ادبی دیداری را خود 
ترتیــب داده و خواهان آن بوده، لغو می کند و به همســران 
شــهدای هســته ای توهین می کند. آقایان، پدرمان رفت و 
نیســت که در دهانتان بزند. ما که نمرده ایم که به مادرمان 
توهین کنید. ما که حلوای این بنیاد را خوردیم و فاتحه اش 
را فرســتادیم.« این توئیت مهدی فخری زاده فرزند شهید 
محســن فخری زاده درباره رفتــار توهین آمیز رئیس بنیاد 
شهید وقتی با اظهارنظر همسران دو شهید هسته ای دیگر 
همراه شد از طرفی نشان داد که ماجرا فقط یک سوء برداشت 
نبوده و از طرف دیگر بنیاد شــهید را مجبور کرد که درباره 
این رفتار ناشایســت توضیح دهد، هر چند این توضیح اصلا 
قانع کننده نبود. بر اساس اخباری که منتشر شده  جلسه روز 
پنج شنبه امیرحسین قاضی زاده رئیس بنیاد شهید با خانواده 
شهدای هسته ای به شکل نامناسبی لغو و موجب تکدر خاطر 

همسران و فرزندان شهدا شده است. 
خانم منصوره کرمی همسر شهید علی محمدی در صفحه  
اینستاگرام خود نوشــت: »چقدر سخت است هم عزیزتر از 
جانت را برای کشــور و انقلابت بدهــی و هم مورد تحقیر 
مســئولینی قرار بگیری که قرار است از شهید و شهادت و 
خانواده شهدا حمایت کنند. خواهش می کنم از بالای ما نان 
نخورید و شعار ندهید و به دروغ شعار حمایت از خانواده های 
شهدا را ندهید«. همچنین خانم شهره پیرانی همسر شهید 
رضایی نژاد نیز در واکنشــی مجازی دلخوری خود را از این 

وضعیت ابراز کرد. 
پس از این بود که خبرگــزاری فارس به نقل از منصوره 
کرمی همسر شهید مســعود علی محمدی درباره این دیدار 
و مســائل شکل گرفته نوشــت: در این دیدار همسر شهید 

فخری زاده، همسر شهید شهریاری و همسر شهید رضایی نژاد 
هم دعوت داشتند. ۲ هفته بود که با ما هماهنگ می کردند 
و چهارشــنبه هفته قبل قرار بود این دیدار انجام شــود، اما 
مســؤول هماهنگی گفته بود که به علت تراکم کاری آقای 
قاضی زاده این دیدار در روزهای آینده انجام خواهد شد. بعد 
چند روز خانم رضایی نــژاد با من تماس گرفتند که گفتند 
این دیدار به روز پنج شــنبه ســاعت ۱۵ موکول شده است. 
قبل از ورود به ساختمان با خانم شهره پیرانی همسر شهید 
رضایی نژاد تماس گرفتم و پرســیدم که شما کجا هستید؟ 
بهم گفت: خانم دکتر داخل نروید. گفتم: چرا؟ همسر شهید 
رضایی نژاد گفت: ما قبل از ســاعت ۱۵ نزدیک بنیاد رسیده 
بودیم که گفتند برنامه لغو شده است. در حالی که گفته شده 
ما ۵ خانواده شهید، دیر به برنامه رسیدیم که صحت ندارد! 

پس از آن بود که مدیرکل حوزه ریاست بنیاد شهید سعی 
کرد توضیح دهد که چرا دیــداری که یک بار هم به تاخیر 
افتاده بود، عیل رغم حضور خانواده شهدا لغو می شود؛ آن هم 
با لین بهانه که خانواده های شــهدا دیر آمده اند! وی توضیح 
داد: »این دیدار برای روز پنجشــنبه برنامه ریزی شده بود و 
در زمان مقرر با خانواده شهید گرانقدر شهریاری از شهدای 
هسته ای انجام شد البته به جهت برنامه ریزی انجام شده برای 
حضور دکتر قاضی زاده هاشمی در منازل خانواده معظم شهدا 
و ایثارگران از جمله شهید اندرزگو و فشردگی برنامه ها امکان 
جابجایی زمان دیدار برخی خانواده های عزیز شهدای ترور و 
هسته ای که در زمان مقرر در محل دیدار حاضر نشدند فراهم 
نشد و این دیدار به زمان دیگری موکول شد«! به این ترتیب 
مشخص شــد که قاضی زاده هاشمی فقط با یک نفر از پنج 

خانواده دعوت شده دیدار کرده و محل را ترک کرده است تا 
به دیدارهای دیگر برسد! 

وی تاکید کرد که عدم برگزاری این نشست تنها به دلیل 
عدم امکان تعویق آن به جهت برنامه دیدارهای بعدی رئیس 

بنیاد شهید و امور ایثارگران بوده است.
چنین توجیهی اگرچه تلاش دارد نشــان دهد که رئیس 
بنیاد شــهید برنامه های مختلفی برای دیدار با خانواده های 
شهدا دارد و وقت شناس است اما با این توضیح خانواده های 
شهدا که سر وقت رسیده اند و دیداری که از قبل هماهنگ 
شده بود، لغو شده، نشــان از بی برنامگی و بی اعتنایی این 
مســئول نســبت به خانواده شــهدا می دهد. ضمن اینکه 
متاسفانه شخص قاضی زاده هاشمی نیز تا لحظه تنظیم این 
خبر عذرخواهی از این خانواده ها نکرده اســت، چه برسد به 

اینکه این رفتار ناپسند را جبران کند.
پیش از این نیز بعضی از خانواده های شهدا نسبت به رفتار 
مسئولان بنیاد شهید انتقاداتی را مطرح کرده بودند. یک ماه 
قبل زمانی که یک فرزند شهید با بی اعتنایی مسئولان بنیاد 
شهید استان کهگیلویه و بویراحمد روبرو شد و در مقابل این 
اداره خودسوزی کرد، محمدمهدی همت در توییتی به این 
خبر  واکنش نشان داد و نوشــت: »امروز یک فرزند شهید 
دیگر روبروی بنیاد شــهید خودســوزی کرد. کاش در این 
بنگاه تخته شود. کاش بلایی که سر ما آوردند را سر خانواده 

شهدای مدافع حرم نیاورند. به نام ما بود و به کام دیگران.«
با این تفاصیل شاید بهتر بود برای امیرحسین قاضی زاده 
که به عنوان کاندیدای همراه سید ابراهیم رئیسی به ریاست 
بنیاد شهید رســیده است، پست دیگری در نظر گرفته می 
شد. وی در دوران تبلیغات انتخابات ادعا کرده بود که مشکل 
بورس را ســه روزه حل می کند و با این وصف بهتر اســت 
دست از سر بنیاد شهید بکشد و به سازمان بورس برود، شاید 

در آنجا منشای اثر باشد! 

اردشیر زاهدی درگذشت
منابع خبری خارجی روز پنج شــنبه از درگذشــت اردشــیر زاهدی از وزرای 
خارجه پیشین کشورمان خبر داده اند. به گزارش ایسنا بر اساس اخبار منتشر شده 
در برخی منابع خارجی،  اردشــیر زاهدی داماد سابق پهلوی دوم و وزیر خارجه و 
ســفیر سابق ایران در انگلیس و آمریکا، زاده ۱۳۰۷ در تهران، در سن ۹۳ سالگی 
پس از یک دوره بیماری در ســوئیس درگذشــت. او اردیبهشت ماه سال ۱۳۹۹ 

مواضعی ضدآمریکایی داشت که توجهات بسیاری را به خود جلب کرد.
زاهدی از ۴ سال قبل که دچار شکستگی لگن شد، تقریبا فعالیت های فیزیکی 
اش به شــدت کاهش یافته بود. او در دو ســال گذشته دو بار به کرونا مبتلا شد و 

چند ماهی را در بیمارستان بستری بود.
آثــار ابتلاء به کرونا و کهولت ســن را از دلایل فوت این دیپلمات سرشــناس 

اعلام کرده اند.
اردشیر زاهدی وزیر خارجه ایران و آخرین سفیر ایران در ایالات متحده آمریکا 
در دوره محمدرضــا پهلوی بود. وی فرزند فضــل الله زاهدی از عوامل کودتای ۲8 

مرداد و همچنین همسر سابق شهناز پهلوی بود.

پیکر آیت الله مجتهد شبستری در قم آرام گرفت
پیکر آیت الله مجتهد شبســتری نماینده ســابق ولی فقیه در استان آذربایجان 
شــرقی درحرم حضرت معصومه)س( به خاک ســپرده شــد. مراسم تشییع و به 
خاک ســپاری آیت الله مجتهد شبستری عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام و 
نماینده ســابق ولی فقیه در استان آذربایجان شرقی صبح جمعه با حضور علما و 
شــخصیت های برجستی علمی و اجرایی کشور در قم برگزار شد. این آیین ساعت 
۹ صبح از مســجد امام حسن عسکری)ع( قم با حضور علما آغاز و پس از تشییع، 
پیکر آن مرحوم به ســمت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( منتقل شد. اقامه نماز 
میت نیز با حضور و امامت آیت الله انوری همدانی از مراجع عظام تقلید در صحن 
بالاســر حرم برگزار شــد. پس از آن نیز پیکر آن مرحوم در همین صحن به خاک 

سپرده شد.
گفتنی است در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین علوی، آیت الله حسینی 

بوشهری و طلاب و مردم مومن قم حضور داشتند.

قانون بانکداری بدون ربا درست اجرا
 نشده است

سخنگوی کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: از 
نظر بنده سیستم بانکداری امروز کشور عینا ربا بوده و ضعف در حوزه بانکداری به 
قوانین و مقررات باز می گردد که باید اصلاح شود. سیدکاظم دلخوش در گفت وگو 
با ایسنا با تاکید بر ضرورت حرکت به سمت بانکداری اسلامی، بیان کرد: متاسفانه 
دولت تا به امروز لایحه ای در خصوص اصلاح سیســتم بانکداری به مجلس نداده 
اســت و مجلس خود طرحــی در این زمینه با هدف اصلاح سیســتم بانکداری و 
بانکداری اســلامی تهیه کرده است؛ این طرح مواد مختلفی دارد و کار کارشناسی 
بر روی آن آغاز شــده است. نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی 
در ادامه اظهار کرد: ما معتقد هســتیم از ســال ۶۲ که قانون بانکداری بدون ربا 
تصویب شده است، متاسفانه تا به امروز درست اجرایی نشده و ما در نظام بانکداری 

ضعف های زیادی داریم.
دلخوش با بیان این عقیده که امروز سیســتم بانکداری عینا ربا اســت، تصریح 
کرد: قراردادهایی که امروز در سیستم بانکی بسته می شود دارای اشکالات زیادی 
است، البته کارکنان بانک ها افراد زحمتکشی هستند اما ضعف در حوزه بانکداری 
به قوانین باز می گردد. وی تاکید کرد: ما به استقلال بانک مرکزی اعتقاد داریم و 
تا زمانی که بانک مرکزی اســتقلال پیدا نکند ما نمی توانیم بانک ها را از دولت ها 

نجات دهیم.

اخبار کوتاه

ماجرای توهین بنیاد شهید به خانواده شهدای هسته ای چه بود؟

رئیس جمهور حفظ محیط زیست را موجب قدرت، امنیت 
و نوعی سرمایه گذاری بلند مدت و رشد تولیدات کشور دانست 
و گفت: برای صیانت از محیط زیست باید ارتباط دانشگاه به 
عنوان اتاق فکر و جایگاه اندیشه ورزی با دستگاههای اجرایی 
تقویت شــود و دولت دیدگاه ها و نظرات اســاتید و نخبگان 
محیط زیست را سرمایه و پشــتوانه ارزشمندی برای کشور 

می داند.
به گزارش ایســنا،  ســید ابراهیم رئیســی روز جمعه در 
نشســت تخصصی با نخبگان و فعالان محیط زیست که به 
مناسبت سالروز ابلاغ سیاست های کلی محیط زیست توسط 
مقــام معظم رهبــری در۲۶ آبان ۱۳۹۴ برگزار شــد، اظهار 
داشت: فلسفه تشــکیل این جلسه بررسی و پیگیری اجرای 
سیاســت های ابلاغ شده توسط مقام معظم رهبری در حوزه 
محیط زیست اســت و این که تاکنون پس از گذشت شش 
ســال فقط ۴۷ درصد این سیاســت ها اجرایی شده به هیچ 
عنوان قانع کننده نیســت و لازم است دستگاههای اجرایی 
بازنگاهی در عملکرد خود داشته باشند و در یک اقدام جمعی 

این عدد به رقم قابل توجهی افزایش یابد.
رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت تشــکیل نشســت های 
تخصصی برای بررسی و پیگیری سیاست های کلی نظام در 
حوزه های مختلف،گفت: در چنین نشســت هایی باید علت 
اجرایی نشــدن بخشی از سیاست های مصوب نظام بررسی و 

موانع تحقق کامل این سیاست ها برطرف شود.
رئیس جمهور با اشاره به ضرورت و اهمیت توجه به محیط 
زیست، اظهار داشــت: جامعه بشری باید نسبت به تعرض و 
طغیان علیه محیط زیست حساس باشد متاسفانه قدرت های 
بزرگ بدترین استفاده را از محیط زیست به عمل می آورند و 
سپس با سازوکاری، از موضوع محیط زیست بعنوان حربه ای 
علیه کشورهای در حال توسعه اســتفاده می کنند، همانند 

مساله حقوق بشر که امروز بزرگترین ناقضان آن مدعی حقوق 
بشر در سایر کشورها هستند.

رئیســی افزود: حفظ محیط زیســت باید به عنوان یک 
موهبت الهی برای حیات انســان و تمام موجودات زنده مورد 
توجه همگان باشــد و در این راســتا لازم است ساختارهای 
متناســب با این رسالت بزرگ ایجاد شــده و برخی رفتارها 

ناصحیح اصلاح شود.
رئیس جمهور با تاکید بر ارجحیت توجه به محیط زیست 
بر توسعه یافتگی و فعالیت اقتصادی و اینکه توسعه یافتگی 
فرع بر محیط زیست اســت، گفت: اگرچه توسعه یافتگی و 
فعالیت های اقتصادی یک موضوع ضروری است اما حتما باید 
از پیوست محیط زیســتی برخوردار باشد و توجه به محیط 
زیست در تمام طرح های توسعه و فعالیت اقتصادی به دقت 
لحاظ شــود ضمن اینکه محیط زیســت هم باید پیوســت 

اقتصادی داشته باشد. 
رئیس جمهور با اشــاره به اینکه امروز کمبود آب، مشکل 
همه مردم کشور در استان های مختلف است، گفت: در جریان 
سفرهای اســتانی، مهم ترین مشکلی که مردم آن را مطالبه 
می کنند، تامین آب اســت و در ایــن زمینه معتقدم باید به 
مدیریت آب در کشور توجه جدی شود و با استفاده بهینه و 
توجه به ظرفیت های اقلیمی می توان بخش زیادی از مشکلات 

موجود را کاهش داد.
رئیسی اهمیت ارائه آموزش در صیانت از محیط زیست را 
ضروری دانســت و گفت: امروز لازم است رسانه های جمعی، 
دانشــگاه ها، حوزه ها و صاحبان تریبــون در زمینه آموزش 
ایفای نقش کنند. آموزش می تواند به جلب مشارکت عمومی 
بینجامــد و هر کجا که مردم احســاس مســئولیت کرده و 

مشارکت می کنند، مشکلات به راحتی برطرف می شود.
رئیس جمهور توجه بــه ظرفیت ها و قابلیت های مناطق 

مختلف کشور را ضروری دانســت و اظهار داشت: بی تردید 
دانشگاه ها در این حوزه ها مطالعاتی دارند و می توانند با نگاه 
تخصصی، قابلیت های هر اســتان را شناسایی کنند و دولت 
مکلف اســت از این یافته ها، برای فعــال کردن ظرفیت های 

موجود هر استان استفاده کند.
رئیسی با اشاره به مشکل پسماندها در کشور گفت: برای 
غلبه بر این مشکل نیازمند ایجاد سازوکار فعال برای مدیریت 
پسماند در کشور هستیم و ایجاد چنین مجموعه ای ضرورت 
دارد تا مسائل مربوط به حوزه پسماند را به طور متمرکز حل 

و فصل کند.
رئیس جمهور در ادامه به خطرات ناشــی از صید ترال و 
دغدغه های صیادان بوشــهر و بندرعباس در این زمینه اشاره 
کرد و گفت: حتما باید جلوی صید ترال گرفته شود چرا که 
این نوع صید به آبزیان، دریا و حتی صیادان آسیب می رساند 
و از رئیس سازمان محیط زیست می خواهم که با جدیت این 

موضوع را پیگیری کند.
رئیسی افزود: سازمان محیط زیست حکم بهداشت را در 
وزارت بهداشــت و درمان دارد و بر درمان مقدم است و اینکه 
سازمان محیط زیست زیر نظر رئیس جمهور تعریف شده برای 
این اســت که نسبت به وزارتخانه ها و دستگاههای اجرایی از 

جایگاه برتری بر حفظ محیط زیست تاکید کند.
رئیس جمهور گفت: صرفا با توصیه نمی شود محیط زیست 
را حفــظ کرد و در کنار آن بعضاً اقدام و عمل جدی نیز لازم 
است. رئیسی با اشاره به اهمیت مشارکت مردم و سازمان های 
مردم نهاد در صیانت از محیط زیســت، گفت: سازمان های 
مردم نهاد نقش ارزشــمندی در حوزه محیط زیست دارند و 
باید از فعالیت مردم در این حوزه حمایت شود و اینها بهترین 
پشتوانه برای دولت هستند. رئیس جمهور تصریح کرد: توجه 
به محیط زیســت منحصر به مقطع خاص زمانی نیســت و 

همواره باید نسبت به آن دغدغه داشت.
رئیسی همچنین با اشاره به اهمیت توجه به مدیریت آب 
و آبخیــزداری گفت: باید برای اقلیم های مختلف راهکارهای 

متفاوتی، متناسب با آن اقلیم اتخاذ و اجرایی شود.
رئیس جمهور در ادامه با اشاره به اهمیت حفظ جنگل ها 
خاطرنشــان کرد: جنگل ثروت عظیم ملی و حفظ آن برای 
نسل های آینده ضروری است و همواره باید نسبت به حفظ و 
صیانت از ثروت های عظیم ملی حساس باشیم و غفلت از این 

سرمایه های عظیم می تواند کشور را دچار آسیب کند.
در این مراسم معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفظ 
محیط زیســت و ۱۷ نفر از اساتید، نخبگان و فعالان محیط 
زیست در سخنان جداگانه ای با قدردانی از توجه و اهتمام ویژه 
رئیس جمهور نسبت به صیانت از محیط زیست، دیدگاهها، 
پیشــنهادات و دغدغه های خود را با رئیس جمهور در میان 
گذاشتند. ضرورت تحول و در ساختار سازمان محیط زیست، 
استفاده از ظرفیت فناوری های نو و دانش بنیان در صیانت از 
محیط زیست، دیپلماسی فعال در حوزه آب، توجه به آمایش 
سرزمین در حوزه آب، توجه به قابلیت های سرزمینی، توجه 
به پیوســت اقتصادی در مســائل زیست محیطی، مدیریت 
مناسب پســماند، استفاده از پنل های خورشــیدی، از رده 
خارج کردن خودروهای فرســوده، کاهش استفاده از ظروف 
پلاســتیکی، پرهیز از صید ترال، بازنگری در ماموریت های 
ســازمان های محیط زیســت در حوزه آب، کاهش تعارض 
تولید و محیط زیســت، توجه به ابعاد سیاسی، اجتماعی و 
امنیتی محیط زیست، نوسازی تجهیزات محیط بانان و توجه 
به وضعیت معیشتی و اســتخدامی آنان و توجه به ظرفیت 
سازمان های مردم نهاد در حوزه محیط زیست از جمله نکاتی 
بود که در این جلســه از سوی اساتید و فعالان حوزه محیط 

زیست بیان شد.

عضو مجمع نیروهای خــط امام درباره تصویب کلیات 
لایحه تعارض منافع در مجلــس گفت:اگر لایحه تعارض 
منافع بدون تغییر و به شــکل فعلی اجرا شود که برای هر 
موردی، استثنایی قائل شوند آن وقت باید گفت متاسفانه 
اجرای چنین لایحه ای بیشــتر به شوخی شباهت خواهد 
داشــت تا اقدامی جهت شفافیت بخشــی به امور اداری و 

استخدامی در کشور.
مهــرزاد صدقیانی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به 
تصویــب کلیات لایحه تعارض منافع در مجلس شــورای 
اسلامی اظهار کرد: امکان خواندن تمامی متن این لایحه 
را پیدا نکردم، اما آنقدر که متوجه شــدم معلوم است که 
این لایحه اســتثنائات زیادی را در بر می گیرد. هرگاه که 
یــک قانون یا هر آنچه کــه کارکردی واحد در جهت یک 
هدف مشــخص دارد را با استثنائات همراه سازیم، چنین 
برداشت می شــود و احتمالاً نتیجه هم همین خواهد بود 

کــه آن قانون به ضد خودش بدل شــود. از همین جهت 
است که باید درباره اجرایی شدن این لایحه به شکل فعلی، 
تجدیدنظرهایی صورت گیرد. وی افزود: در غیر این صورت 
تصور می کنم چنانچه این لایحه با همین شــرایط و بدون 
تغییراتی راهگشــا در متن آن به عرصه اجرایی وارد شود، 
به احتمال فراوان ما را با مشــکلات بیشــتری در ساختار 
اداری و اســتخدامی مواجه می کند. ایراداتی که قرار است 
این لایحه آنها را رفع کند، اما خواســته یا ناخواسته باعث 
تشدید برخی از آنها خواهد شد و از همین جهت است که 
تجدیدنظر در متن این لایحه می تواند کمک کند تا مسیر 

درست تری برای اجرای آن پیش گرفته شود.
عضــو مجمع نیروهای خط امام بــا یادآوری اینکه اگر 
در گذشته شــاهد معافیت های مالیاتی در مورد برخی از 
نهادهــا بودیم در حال حاضر تعداد ایــن نهادها نه کمتر 
که هر روز بیشــتر می شــود، اظهار کرد: مدتی است که 
مســئولان بر ضرورت اخذ دقیق و کامل مالیات و اجرای 
تمامی مفاد آن قانون اشــاره می کنند. اگر قرار اســت که 
مالیات کسر شود و به کمک هزینه های جاری دولت بیاید 
بهتر است آن نهادهایی که بودجه کلانی دریافت می کنند 
یا بنا به کارکردهایشــان درآمدهای زیادی در طول سال 

دارند هم مشــمول این قانون شــوند تا اخذ مالیات واقعاً 
تاثیرگذار باشــد، نه اینکه صرفاً با گرفتــن آن از بقالی و 

قصابی درصدد جبران کسری ها برآیند.
صدقیانــی تاکید کرد: با توجه بــه تجربه اجرای قانون 
مالیات و اساساً نحوه نگارش و تصویب آن است که تصور 
می شود اگر لایحه تعارض منافع هم این چنین اجرا شود 
و برای هر موردی، اســتثنایی قائل شــوند آن وقت باید 
گفت که متاسفانه اجرای چنین لایحه ای بیشتر به شوخی 
شــباهت خواهد داشــت تا اقدامی جهت شفافیت بخشی 
به امور اداری و اســتخدامی در کشــور. مجلس هم باید 
در این زمینه به انتقادات و پیشــنهادهای مطرح شــده از 
سوی کارشناسان توجه کند و بر اعمال آنها در متن لایحه 
اهتمام داشــته باشــد. در غیر اینصورت باید گفت عزمی 
برای جلوگیــری از تعارض منافع در ســاختار مدیریتی 

کشور وجود ندارد.

نماینده مردم ابهر، خرم دره و ســلطانیه در خانه ملت 
گفت: دولت مردان به بوی فســاد حساس باشند تا منافذ 

آن بسته شود.
حســن شجاعی در شورای اداری اســتان زنجان که با 
حضــور رئیس جمهور و هیئت همراه در دانشــگاه زنجان 
برگزار شــد، با بیان اینکه ســلام مردم ابهــر، خرم دره و 
سلطانیه را شــنیده و به فکر این شهرستان ها و دعاگوی 
آنان باشید، اظهار کرد: شما و دولت تان محصول مجاهدت 
انقلاب هستید. اگر نبود نجابت، بصیرت و دیانت مردم در 

سال های گذشته آنان، با مشکل مواجه شده بود.
وی با بیان اینکه آقــای رئیس جمهور از اینکه امید را 
به مردم بازگرداندید، سپاسگزاریم، افزود: زنجان به دلیل 
اینکه استان متوسطی است، مظلوم بوده است. استان های 
ضعیف از مهر انقلاب بهره می برند و اســتان های قدرتمند 

نیز با استفاده از قدرت خود، پیشرفت می کنند، به همین 
دلیل اگر به اســتان زنجان توجه نشــود، جزو استان های 
ضعیف خواهد شــد. رئیس کمیسیون اصل ۹۰ با اشاره به 
اینکه کشــور در حال حاضر در ایام استقرار دولت انقلابی 
است، ادامه داد: در استان مدیری وجود دارد که می گوید 
من به دنبال پست نیستم و پست باید به دنبال من باشد. 
انتظار می رود تصمیمات و انتخاب ها به گونه ای باشــد که 
مردم این اســتان که محرومیت هشت ســاله از مدیران 

انقلابی داشتند، از این مدیران بهره مند شوند.
شــجاعی با بیان اینکه دولت مردان شــما باید شــبیه 
خودتــان باشــند و به کمتــر از این ویژگی هــا رضایت 

نمی دهیم، خاطرنشان  کرد: به سهم خود در مجلس آماده 
حمایت از دولت و چشم ناظر آن هستیم؛ پس دولت مردان 
باید به بوی فســاد حســاس باشــند تا منافذ آن بسته و 
کارآمدی دولت و دولت مردان در اســتان محقق شود. در 
ادامه این جلســه، نماینده مردم ایجرود و ماه نشان، اظهار 
کرد: در رابطه با حق آبه استان همه متفق القول هستند که 
سهمیه زنجان درست ســهمیه بندی نشده و بیست سال 
است که سیمای آب کشور نیز درست ترسیم نشده است. 
درخواســت داریم با ظرفیت ماده ۵۶، ســدهای مراش و 

بلوبین به بهره برداری برسد.
سیدمرتضی خاتمی ادامه داد: بالغ بر ۷۰۰ واحد مزرعه 

آبزی پروری در شهرستان ماه نشان وجود دارد که ۱۴ هزار 
تن تولید و قابل افزایش به ۲۰ هزار تن است.

این مســئول ادامه داد: جابه جایی پهنه زیست محیطی 
شهرستان ماه نشــان ضروری است؛ چراکه ۴۳ درصد این 
شهرســتان منطقه حفاظت شده است که میانگین آن در 
کشور ۱۱ درصد بوده و اخیراً به ۱۷ درصد افزایش خواهد 

یافت.
وی خواســتار امحال وام کشاورزان به خاطر کم بارشی 
شد و عنوان کرد: مســیر زنجان - دندی - تخت سلیمان 
۳۵ درصد و زنجان - بیجار نیز پیشرفت کمی داشته است 
که با اقتصادی کردن این طرح هــا باید از ظرفیت بخش 
خصوصی اســتفاده کنیم تا زودتر به بهره برداری برسد و 
اعتبار قابل توجهی به خط ریل کردســتان به تبریز برای 

سهولت دسترسی این شهرستان ها در نظر گرفته شود.

رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به ســالگرد درگذشت مرضیه دباغ و گرامیداشت 
یــاد و خاطره ایشــان گفت: جامعه ما و نســل جدید ما 
نیازمند دســتیابی بــه روایتی نزدیک بــه واقع و صحیح 
از زندگــی این الگوهای متکثر انقلابی اســت. به گزارش 
ایسنا، فاطمه قاسم پور در مطلبی در صفحه شخصی خود 
در اینســتاگرام با انتشار عکســی از خانم »مرضیه دباغ« 
نوشــت: »بارها از ثمرات انقلاب اســلامی و دستاوردهای 
آن برای زنان گفته و شــنیده ایم. شــاید مهم ترین ثمره 
انقلاب اســلامی بازگرداندن وجوه انســانی به زن است. 
زنانی کــه در دنیای ســنت و مدرنیته، هویت شــان در 
نسبت با زنانگی تعریف می شد، در جریان انقلاب اسلامی 

افرادی انسانی، با کرامت، ارزشمند و دارای رسالتی عظیم 
در جهان آفرینش و در نســبت با خــدای متعال تعریف 
شــدند. زنانی که به رغم آن که ایفــای نقش های مادری 
و همســری برایشــان اهمیت و اولویت دارد، اما نســبت 
با شــرایط زندگی خود، الگوهای متکثــری از خدمت به 
 جامعه و اداء رسالت خود در قبال اسلام و نظام اسلامی را 

نشان دادند.
یکی از این زنان کم نظیر، بانــو مرضیه دباغ بودند که 
متأســفانه زیســت پرفراز و نشــیب و پربرکت ایشان در 
هیاهوی جریان های سیاسی و کم روایتی و غلبه روایت های 
نادقیق به محاق رفته اســت. جامعه ما و نسل جدید زنان 
و مردان ما نیازمند دســتیابی بــه روایتی نزدیک به واقع 

و صحیــح از زندگی این الگوهای متکثر انقلابی اســت.« 
قاسم پور، رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شورای 
اســلامی در مطلبی در صفجه شخصی خود در توئیتر نیز 
با اشــاره به نام »مرضیه دباغ« نوشــت: »ثمرات انقلاب 
اسلامی، ارائه الگوهای متکثری از زنان با شرایط زیست و 
کنش های متفاوت است که نخ تسبیح و شاه بیت همگی، 
مجاهدت در راه حق و اداء رســالت خود در قبال اســلام 
و نظام اسلامی اســت. گاه با تربیت فرزندانی نیکوسیرت، 
گاه با تقدیم فرزند خود در مســیر جهاد و شهادت، گاه با 
اسلحه دســت  گرفتن، گاه در راه علم، گاه در میدان های 
قهرمانی و...؛ جامعه ما و نســل جدید ما نیازمند دستیابی 
به روایتی نزدیک به واقع و صحیح از زندگی این الگوهای 

متکثر انقلابی است.«
بر اســاس این گزارش، ۲۷ آبان، ســالگرد درگذشت 
مرضیــه حدیدچی دباغ یا به تعبیر مقــام معظم رهبری 
»بانوی مبارز و انقلابی خستگی ناپذیر« می باشد. همراهی 
بــا امام خمینی )ره( در قبل از انقلاب تا انتخاب به عنوان 
فرمانده ســپاه همدان به عنوان اولین و تنها فرمانده زن 
در سپاه انقلاب اسلامی، حضور در تسخیر لانه جاسوسی 
آمریــکا، ســه دوره نمایندگی مردم همــدان در مجلس 
شورای اسلامی و... تنها بخشی از تلاش ها و سوابق ایشان 
می باشد. وی صبح پنجشنبه ۲۷ آبان ۹۵ پس از گذراندن 
دوره ای بیماری در بیمارستان خاتم الانبیاء تهران دعوت 

حق را لبیک گفت.

رئیس جمهور در نشست تخصصی با نخبگان و فعالان محیط زیست: 

حفظ محیط زیست، نوعی سرمایه گذاری است
حتما باید جلوی صید ترال گرفته شود

عضو مجمع نیروهای خط امام)ره(:

لایحه تعارض منافع نیازمند بازنگری و اصلاح است

دولت مردان به بوی فساد حساس باشند

رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس:

نسل جدید ما نیازمند دستیابی به روایتی صحیح از زندگی الگوهای متکثر انقلابی است

در بیانیه شاخه کارگران حزب مردم سالاری تاکید شد
جناب آقای رئیس جمهور آیا از مشکلات کارگران

 خبر دارید؟
شاخه کارگران حزب مردم سالاری در بیانیه ای با تشریح شرایط دشوار زندگی 
کارگران در ســال های اخیر، خواستار توجه بیشتر مسئولان به رفع مشکلات آنها 

شد. متن این بیانیه به شرح ذیر است: 
مشــکلات اقتصادی و به تبع آن ناهنجاری های اجتماعی و معضلات بســیار 
گســترده کارگران و خانواده های ایشان در سال های اخیر به خصوص در سه سال 
گذشته که متاثر از شرایط نامساعد اقتصادی کشور بوده و همچنین نادیده گرفتن 
حقوق اولیه و اساســی ایشان توسط بخش هایی مهم از قوای کشور از جمله دولت 
و مجلس تلاش برای زنده مانــدن را بجای تلاش برای زندگی به آنان هدیه داده 

است.
مهمترین و گســترده ترین قشــر حامعه که در تمامی شرایط کشور در تمامی 
ادوار به بهترین وجه به مسئولیت اجتماعی خویش عمل نموده و در همه دوران ها 
در شکل گیری و شــکوفایی چرخه تولید و اقتصاد، نقش مهم و غیر قابل انکاری 
داشــته اســت، در حال حاضر با خالی شدن کیســه دارایی و حقوق اجتماعی و 

اقتصادی و آرزوهای خود مواجه شده است.
آنچه که رهبر معظم انقلاب اسلامی همواره در بیانات خود بدان تاکید کرده اند 
آن است که کارآفرینی، بدون وجود کارگر بی دغدغه معیشت و احقاق حق شده، 
بــا بازدهی بالا امکانپذیر نخواهد بود. اولین حق، برخورداری از حداقل های قانونی 

و مزد است.
اوایل دهه هفتاد، کشــور با تورم بســیار بالایی مواجه بود که با رهایی از رکود 
توجیه می شد. در این ســال ها با عناوینی چون شرکتهای پیمانکار و قراردادهای 
موقت به بهانه هایی واهی مواجهیم. شــروعی بر یک راه نادرست که در دولت های 
بعد با وجود شعارهای فراوان دفاع از حقوق کارگران بر آن راه نادرست پای فشرده 

شد و با تاکید بیشتر ادامه یافت.
بعد از تصویب قانون کار ایران در ســال ۱۳۶۹ و شــروعی بر اعمال یک قانون 
حمایتی برای کارگران، عده ای در ادوار مختلف، تصویب این قانون را نتوانســتند 
تــاب بیاورند و در دولت های مختلف و دوره های پیاپی در مجالس ششــم تا دوره 
فعلی مجلس با عناوینی همچون حمایت از تولید، اشــتغال، سرمایه گذاری و ده ها 

عنوان مشابه سعی در بلا اثر نمودن آن داشته اند.
قانون کار با هدف رعایت حداقل حقوق کارگران در ایران همانند دیگر کشورها 
بدلیل حمایت از این قشــر تصویب شدده اســت. بدلیل عدم برابری موقعیت های 
اجتماعــی کارفرمایــان و کارگران، ذات این قانون بر مبنــای حمایت از کارگران 
بنا شــده اســت و نگاهی غیر از این، عملا آن را از حیز انتفاع ساقط خواهد نمود. 
عدم رعایت مواد قانون کار در شــورای عالی کار برای مصوبات افزایش دســتمزد 
ســالانه بر اساس تورم سالیانه و رسیدن به سبد معیشــتی خانوار، حلقه مفقوده 
اکثــر تصمیمات این ســال ها به بهانه برآورده نمودن خواســته های دولتمردان و 
کارفرمایان بوده اســت. در آخرین نمونه نیز شــاهد تصمیم گیری بدون حضور و 
احترام به ایشــان به عنوان ضلع سوم شرکای تصمیم گیر بودیم؛ امری که تمامی 
شــرکای ســه جانبه علی الخصوص دولت به معنای قوه مجریــه مطابق با مقاوله 
نامه های ســازمان بین المللی کار، خود را به رعایت آن متعهد دانســته اند. البته با 
اعتراض کارگران و با دســتور رییس جمهور وقت در سال گذشته مصوبات مزدی 
ســال ۱۳۹۹ مجددا در شورای عالی کار با حضور نمایندگان دولت، کارفرمایان و 
کارگران اصلاح می گردد. یا لایحه دولت که با اعتراض کارگران، پیش از بررســی 

در مجلس شورای اسلامی، توسط دولت قبل اعاده گردید.
اما اینها بخشی از نادیده گرفتن حقوق اساسی کارگران در این سال هاست که 
با آن روبرو هستند. تفسیر نادرست از ماده ۷ قانون کار در مورد قراردادهای موقت 
که از ابتدای تصویب قانون کار در دولت پنجم آغاز شــد یا خارج نمودن کارگران 
کارگاه های زیر ۱۰ نفر از شــمول قانون کار که از مجلس ششم شروع و در دولت 
نهم با عنوان حمایت از تولید، حمایت های قانونی از جمله ماده ۲۷ قانون از ایشان 
ســلب شد و یا در طراحی جدید نمایندگان محترم با عنوان وادار نمودن دولت به 
رعایت قانون در شورای عالی کار برای خارج نمودن کارگاه های روستایی از شمول 
ماده ۴۱ قانون کار الطاف بیکران مجالس و دولت هایی است که با رای کارگران و 

با شعار حمایت از آنان بر سر کار آمده اند.
تورم فزاینده سه سال گذشته و رشد چشمگیر قیمت ها و کاهش قدرت خرید 
خانواده های کارگری به یک سوم رقم خط فقر، زندگی کارگران را هر روز دشوارتر 
ساخته است؛ کسانی که  بی حضورشان تولید، معنا ندارد و به فرموده رهبر انقلاب 
اسلامی، ستون فقرات اقتصاد تولیدی و کاری کشورند. این ستون فقرات، امروز در 
شرایط نامســاعدی قرار گرفته که دیگر انتظاری از مسئولان در برآوردن منویات 
ایشان در کار جهادی برای خدمت رسانی به صاحبان اصلی انقلاب ندارند و با خود 
می گویند از طلا گشتن پشیمان گشــته ایم؛ مرحمت فرموده ما را مس کنید! در 
چنین شرایطی ضروری است مسئولان با بهبود شرایط کاری کرگران و نیز ارتقای 
سطح قراردادهای کار و همچنین تعدیل دستمزدها در دو نوبت در سال- به جای 
یک نوبت- به دلیل تورم روزافزونی که هر ماه بخش بیشتری از حقوق و دستمزد 
کارگران را می بلعد، گامی اساسی در رفع مشکلات این قشر بردارند که پیش نیاز 

رونق اقتصادی در کشور خواهد بود.  
لذا در پایان می گوییم جناب آقای رئیس  جمهور! اگر مجلس به حقوق کارگران 

بی توجهی می کند، آیا شما از مشکلات کارگران خبر دارید؟ 
شاخه کارگران حزب مردم سالاری

بیانیه


